
Protokół Nr XLVIII/B
z XLVIII sesji Rady Miejskiej w Sokółce

w dniu 6 listopada 2013 r.

Obrady rozpoczęto o godzinie 11.00, zakończono o godzinie 13:40
Przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Robert Rybiński
Protokołowała Joanna Korzeniewska - Obsługa Rady Miejskiej

Obecni:
11Radni: wg załączonej listy obecności str. ....
2/ Burmistrz Sokółki Stanisław Małachwiej, Zastępca Burmistrza Krzysztof Szczebiot,
Zastępca Burmistrza Piotr Karol Bujwicki,
3/ Sekretarz, Skarbnik, Kierownicy Wydziałów Urzędu Miejskiego, jednostek
organizacyjnych Gminy, przewodniczący rad osiedli, sołtysi oraz zaproszeni goście - wg
załączonej listy obecności - str .
Informację o terminie i miejscu sesji podano do wiadomości publicznej poprzez wywieszenie
na tablicy ogłoszeń oraz w Biuletynie Informacji Publicznej.
Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji z dnia 10 października 2013 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od

nieruchomości.
7. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej zwolnień w podatku

od nieruchomości.
8. Projekt uchwały w sprawie zwiększenia wartości początkowej środka trwałego

budynku Zespołu Szkół Integracyjnych w Sokółce o nakłady poniesione przez
gminę Sokółka w związku z przeprowadzoną termomodernizacją.

9. Projekt uchwały w sprawie wyposażenia Zespołu Szkół Integracyjnych w
Sokółce w majątek gminny-budynek sali gimnastycznej.

10. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
11. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad.!
Otwarcie sesji.
Przewodniczący otworzył obrady XLVIII sesji Rady Miejskiej w Sokółce stwierdzając, że
podejmowane w dniu dzisiejszym uchwały będą prawomocne.

Ad.2
Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej D.Matoszko wniósł o wprowadzenie do porządku
posiedzenia projektu uchwały w sprawie skargi Pani Ht A na Burmistrza Sokółki.
Przewodniczący Rady Miejskiej R.Rybiński wniósł o wprowadzenie do porządku
posiedzenia:
l) Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pani H A do
usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie zmiany miejscowego planu



zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w graniach administracyjnych i części
obszaru gminy Sokółka,
2) Projekt uchwały w sprawie skargi Pani H A na uchwałę Rady Miejskiej w
sprawie scalenia i podziału nieruchomości oraz na uchwałę w sprawie zmiany miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w graniach administracyjnych i
części obszaru gminy Sokółka.
Radny S.Sawicki wniósł o wprowadzenie punktu w sprawie-dlaczego Burmistrz Sokółki nie
odpowiada na informacje odnośnie ilości śmieci na wysypisku w Karczach dla Starosty
Sokólskiego.
Burmistrz S.Małachwiej zwrócił uwagę że jest to typowa interpelacja.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wnioski.
Wprowadzenie projektu uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pani H
A. _'0 usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie zmiany miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w graniach administracyjnych i
części obszaru gminy Sokółka.
Radni 20 głosami "za" przy 1 "wstrzymującym się" wprowadzili punkt do porządku
posiedzenia.
Wprowadzenie projektu uchwały w sprawie skargi Pani H A, na uchwałę Rady
Miejskiej w sprawie scalenia i podziału nieruchomości oraz na uchwałę w sprawie zmiany
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w graniach
administracyjnych i części obszaru gminy Sokółka.
Radni 19 głosami "za" przy 2 "wstrzymującym się" wprowadzili punkt do porządku
posiedzenia.
Wprowadzenie projektu uchwały w sprawie skargi Pani H ! A. na Burmistrza
Sokółki.
Radni 20 głosami "za" przyl "wstrzymującym się" wprowadzili punkt do porządku
posiedzenia.
Wprowadzenie punktu dotyczącego informacji dlaczego Burmistrz nie odpowiada na pisma
Starosty Sokólskiego odnośnie ilości śmieci na wysypisku w Karczach.
Radni 2 głosami "za" przy 9 "przeciw" i 10 "wstrzymujących się" odrzucili wniosek.

Przewodniczący poddał pod głosowanie cały porządek posiedzenia.
Radni 19 głosami "za" przy 2 "wstrzymującym się" przyjęli porządek posiedzenia.
Radni obradowali wg. następującego porządku:

1. Otwarcie sesji.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji z dnia 10 października 2013 r.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
6. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od

nieruchomości.
7. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej zwolnień w podatku

od nieruchomości.
8. Projekt uchwały w sprawie zwiększenia wartości początkowej środka trwałego

budynku Zespołu Szkół Integracyjnych w Sokółce o nakłady poniesione przez
gminę Sokółka w związku z przeprowadzoną termomodernizacją.

9. Projekt uchwały w sprawie wyposażenia Zespołu Szkół Integracyjnych w
Sokółce w majątek gminny-budynek sali gimnastycznej.

10. Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pani H A. i do
usunięcia naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie zmiany



mIejSCowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w
graniach administracyjnych i części obszaru gminy Sokółka.

11. Projekt uchwały w sprawie skargi Pani H r A na uchwałę Rady
Miejskiej w sprawie scalenia i podziału nieruchomości oraz na uchwałę w
sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta
Sokółka w graniach administracyjnych i części obszaru gminy Sokółka.

12. Projekt uchwały w sprawie skargi Pani H A na działalność
Burmistrza Sokółki.

13. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
14. Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.

Ad.3
Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji z dnia 10 października 2013 r.
Radni jednogłośnie przyjęli protokół.

Ad.4
Interpelacje i zapytania radnych.
Interpelacje i zapytania wnieśli:
Radny A.Czaplejewicz w nawiązaniu do wniosku radnego Sawickiego zapytał w imieniu
Komisji Infrastruktury odnośnie pisma Starty Sokólskiego do Burmistrza Sokółki z
zapytaniem o bilans odpadów na poszczególnych kwaterach na wysypisku w Karczach i
stopień zaawansowania budowy RPOKu. Jest to piąte pismo skierowane do Burmistrza w tej
sprawie pozostające bez odpowiedzi. Z czego to wynika?
Radna J.Wysocka zapytała o możliwość umieszczenia dekoracji świątecznej na
ul.Grodzieńskiej w kierunku stadionu w stronę kapliczki. Zwróciła również uwagę na bardzo
zły stan chodnika na ul. Grodzieńskiej na przeciw "Karczmy pod Sokołem". Poprosiła o
wystosowanie pisma do zarządcy drogi w tej sprawie. Zapytała również czy został wykonany
kosztorys na ul. Broniewskiego i do kogo można się zgłosić żeby się zapoznać z tym
kosztorysem.
Radny J.Kazimierowicz zapytał do kiedy jest podpisana umowa z Urzędem Gminy w
Szudziałowem na równanie dróg gruntowych, bo na dzień dzisiejszy ta usługa jest
wykonywana w sposób naganny.
Radny J.Wierzbicki zapytał w imieniu mieszkańców z ul.Malmeda w sprawie
uporządkowania cmentarza żydowskiego szczególnie od strony ul.Zamenhofa, podcięcia
gałęzi itp.
Radny J.Saciłowski zapytał czy uLKolejowa od ronda w kierunku zakładu energetycznego
czy był dokonany odbiór bo są pewne uwagi co do wykonania tego odcinka.
Radny P.Borowski zapytał czy firma Adampol poczyniła jakieś kroki w celu budowy
terminalu przeładunkowego w Kundzinie? Zapytał czy coś się da zrobić z oświetleniem
ul.Baczyńskiego.
Radna J.Bieniusiewicz zaapelowała w sprawie przejazdu na uLBiałostockiej aby między
godziną 7 a 8 ograniczyć do minimum ilość przejeżdżających pociągów. W ciągu 30 minut
przejazd jest zamykany na 15 minut.
Radna E.Jakimik zapytała odnośnie oświetlenia ulicznego, rano jest światło wyłączane o
godz. 6 rano a po południu zapalane o 16:15. Czy nie można było by wyłączać go wcześniej i
zapalać wcześniej gdyż stwarza to duże niebezpieczeństwo dla młodzieży i diecie
wracających z zajęć szkolnych.
-zapytała również o budynek na ul.Dąbrowskiego po byłej Policji, czy jakieś są uzgodnienia z
Instytutem Pamięci Narodowej.?



-zapytała również o budynek na roku ul.Piłsudskiego i Placu Kościuszki po byłej przychodni.
Bardzo w złym stanie jest dach tego budynku, czy są jakieś plany z nim związane? Do końca
marca jest nabór wniosków o remont takich budynków i można było by tam uruchomić
Centrum Kulturowe.
- zapytała również o informację turystyczną. Turyści się skarżą że nie ma takiej informacji
turystycznej dostępnej w święta i weekendy w naszym mieście.
Radny S.Sawicki zapytał Pana Burmistrza w sprawie wydawania decyzji odpowiedzi na
pismo w sprawie nieprawnego zaorania pola należącego do Pana K . Dlaczego ta
sprawa nie została poruszona ani przez urzędników ani przez Burmistrza i nie została
udzielona odpowiedź,
- zapytał odnośnie śmieci nielegalnie składowanych miedzy dwoma cmentarzami w centrum
miasta. Na jakiej podstawie są tam gromadzone śmieci czy Pan Burmistrz wydawał takie
zezwolenie. Jeśli nie to czy Burmistrz poczynił jakieś kroki, nakazy z księdzem Proboszczem
w celu uporządkowania tego terenu. Jeśli Ks. Proboszcz nie wie co zrobić z tym terenem to
niech go przekaże dla gminy za symboliczna złotówkę. I kiedy Pan Burmistrz się zajmie tym
tematem?
- zapytał odnośnie odbioru śmieci na terenie gminy Sokółka. Okazuje się że firma MPO chce
pobierać opłaty od mieszkańców za nadmiar odbieranych śmieci. Firma nie chce odbierać
więcej niż jeden kosz, albo z worków czarnych. W jaki sposób mają mieszkańcy radzić sobie
z tymi śmieciami?
- zapytał czy ma złożyć skargę do Rady na bezczynność Urzędu ze względu na to że nie
otrzymał odpowiedzi na zapytanie jaki sprzęt sportowy został zakupiony do hali w Zespole
Szkół Integracyjnych. Jaki sprzęt się znajduje w ZSl i dlaczego szkoła zlekceważyła 15 tys.
zł. na zakup tego sprzętu.
- zapytał odnośnie terminu wykonania prac modernizacyjnych przy Przedszkolu Nr 5, czy
terminy zostaną zachowane czy nić nie zagraża tej inwestycji?
Radny R.Rybiński zapytał czy już działa monitoring miejski i kto pełni przy nim dyżury.
Zapytał również, dlaczego plac przy ul. Piłsudskiego został zdemontowany?

Ad.S
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami.
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie między sesjami przedstawił Zastępca
Burmistrza Krzysztof Szczebiot (w zał. str. )
Radny S.Pałusewicz zwrócił uwagę że kwota 200 tys. zł. którą chce przeznaczyć na remont
drogi krajowej jest kwotą żenującą i jest to zaledwie 10% tego co było w tamtym roku. Czy
była mowa o sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu Grodzieńskiej i Mariańskiej?
Burmistrz S.Małachwiej potwierdził, że kwota przeznaczona przez GDDKiA są niewielkie.

Ad.6
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości
przedstawił Burmistrz Sokółki Stanisław Małachwiej.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna/wniosek o zmianę
stawki w pkt. 2 a na 0,69 zł. w zał. str. .....

Radna J.Wysocka zwróciła uwagę, że co roku podnosimy dla mieszkańców podatki, czy może
chociaż jeden rok pozostawić je na poziomie roku poprzedniego.
Radny P.Kułakowski zapytał odnośnie punktu 2 litera e, pytałem czy ta kwotą opodatkowany
jest szpital. Pani skarbnik potwierdziła to. Niepokoi mnie fakt iż służba zdrowia jest
opodatkowana maksymalną stawką. Nie w porządku jest że podmioty lecznicze nie
posiadające umowy z NFZ mają preferencyjna stawkę podatku a tak naprawdę to normalne



podmioty gospodarcze. Czy jest możliwość żeby podmioty posiadające umowy z NFZ
płaciły stawkę podatku normalną tak jak inne podmioty gospodarcze? Pytałem też o
umorzenie podatku dla szpitala i z informacji, które posiadam to przez 2 lata podatek był
częściowo umarzany z tendencja spadkową a w 2013 r. został złożony wniosek o umorzenie
tego podatku. Czy zostanie podatek umorzony w tym roku?
Burmistrz S.Małachwiej zwrócił uwagę, że ustawodawca daje taka możliwość dla
najuboższych mieszańców i jest możliwość umorzenia podatku lub rozłożenia na mniejsze
raty. Z tego mieszkańcy korzystają. Mieszkańcy też oczekują czegoś od gminy a gmina ma
możliwość wykonania zadań ze swoich środków w tym z podatków. Zaproponowane stawki
są minimalne. Dadzą wpływ większy o ok. 290 tys. zł. Jeśli zmniejszymy stawki to zostanie
również zmniejszona subwencja oświatowa wtedy będzie tych środków mniej o ok. 500 tys.
zł. Odnośnie pytania radnego Kułakowskiego wyjaśnił że ustawodawca nie przewidział
kategoryzacji świadczeń udzielanych w ramach NFZ i możemy się poruszać w tym
przedziale. Umorzenia podatku tez wpływają na nasz dochód, jeśli umarzamy podatek to
zmniejsza się nam przyznawana subwencja. W tych latach co nie był umarzany podatek to
były przekazywane środki na zakup sprzętu medycznego. Gmina Sokółka udzielała
największego wsparcia.
Radny J.Kazimierowicz zapytał jaka jest opinia Związku Pracodawców i Przedsiębiorców
Ziemi Sokólskiej odnośnie proponowanych stawek podatku.
Burmistrz S.Małachwiej odpowiedział, że co roku spotykamy się ze ZPiPZS i przedstawiane
były proponowane stawki podatku. Związek zaakceptował proponowane stawki podatku.
Prezes ZPiPZS Pan Fryderyk Szubzda potwierdził, że opinia ZPiPZS jest pozytywna.
Radny W.Gieniusz zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek o zamkniecie dyskusji.
Radni 13 głosami "za" przy 6 "przeciw" przyjęli wniosek o zamknięcie dyskusji.
Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy.
Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Komisji Finansów o zmianę stawki w pkt.
2a na 0,69 zł.
Radni 13 głosami "za" przy 1 "przeciw" i 3 "wstrzymujących się" przyjęli wniosek.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17 głosami "za" przy 1 "przeciw" i 2 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVIII/363/13

w zał. str. ....

Ad.7
Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały dotyczącej zwolnień w podatku od
nieruchomości przedstawiła Pani Skarbnik Janina Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str. .....
Radny P.Kułakowski zapytał czy ta kwota która fikcyjnie urośnie w związku z tą uchwałą czy
ma wpływ na zadłużenie gminy.
Skarbnik J.Kucharewicz wyjaśniła, ze poniekąd wpłynie na ten wskaźnik. Minister będzie
wyliczał subwencję to będzie traktował jako dochód. Będzie to miało pozytywniejszy wpływ
na ten wskaźnik.
Radna J.Bieniusiewicz zapytała czy rada nie może już żadnych zwolnień uchwalać.
Skarbnik J.Kucharewicz wyjaśniła, że nie ma zastosowania żeby zwalniać konkretny
przedmiot i to w tej chwili jest zakazane. Ustawa mówi że przedmiotowo można zwalniać ale
nie podmiotowo art. 7 ust. ustawa o podatkach.



Radny S.Sawicki zapytał ile z takich ul korzysta firma ZGKiM i ile takich zwolnień planuje
dla firm komunalnych? Pan Burmistrz zwalnia firmy które nie są rentowne, które nie
wytwarzają przychodu dla miasta takie jak ZGKiM. Czy dalej będziemy zwalniać firmy np.
Agromech, MPEC, MPWiK nic nie robiąc z tym żeby przynosiły dochody.
Skarbnik J.Kucharewicz wyjaśniła, że ZGKiM nigdy nie korzystało ze zwolnień, Rada
zwalniała OSP, SOK, Bibliotekę Filie, OSiR i sama gmina za drogi które nie są publiczne a są
wewnętrzne.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 19 głosami "za" przy 2 "wstrzymujących się" powzięli
U chwałę Nr XL VIII/364/13

w zał. str. ....

Ad.8
Projekt uchwały w sprawie zwiększenia wartości początkowej środka trwałego budynku
Zespołu Szkół Integracyjnych w Sokółce o nakłady poniesione przez gminę Sokółka w
związku z przeprowadzoną termomodemizacją przedstawiła Pani Skarbnik Janina
Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str .
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
U chwałę Nr XL VIII/365/13

w zał. str. ....

Ad.9
Projekt uchwały w sprawie wyposażenia Zespołu Szkół Integracyjnych w Sokółce w majątek
gminny-budynek sali gimnastycznej przedstawiła Pani Skarbnik Janina Kucharewicz.
Opinia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego - opinia pozytywna w zał. str .
Dyskusji nie było.
Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały poprosił
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 21 głosami "za" powzięli
U chwałę Nr XL VIII/366/13

w zał. str. ....
Ad.lO
Projekt uchwały w sprawie nie uwzględnienia wezwania Pani HI ' k do usunięcia
naruszenia prawa dokonanego uchwałą w sprawie zmiany mIejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w graniach administracyjnych i części
obszaru gminy Sokółka.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał.str .....
Dyskusji nie było.



Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17 głosami "za" przy l "przeciw" i 3 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVIII/367113

w zał. str. ....

Ad. H
Projekt uchwały w sprawie skargi Pani Hr A na uchwałę Rady Miejskiej w
sprawie scalenia i podziału nieruchomości oraz na uchwałę w sprawie zmiany miejscowego
planu zagospodarowania przestrzennego miasta Sokółka w graniach administracyjnych i
części obszaru gminy Sokółka.
Opinia Komisji Infrastruktury, Ochrony Środowiska i Porządku Publicznego - opinia
pozytywna w zał.str .....
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17 głosami "za" przy 4 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVIII/368/l3

w zał. str. ....

Ad. 12
Projekt uchwały w sprawie skargi Pani Hl r A na działalność Burmistrza Sokółki
przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Dariusz Matoszko.
Dyskusji nie było.

Przewodniczący zaproponował przegłosowanie projektu uchwały
Wiceprzewodniczących o rozdanie kart do głosowania.

Radni 17 głosami "za" przy 4 "wstrzymujących się" powzięli
Uchwałę Nr XLVIII/369/l3

w zał. str. ....

Ad.l3
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Burmistrz S.Małachwiej odpowiedział na zapytania z poprzedniej sesji:
Na zapytanie radnego Rybińskiego:
l) Dlaczego wysokość przekazanych dotacji nie jest proporcjonalna do ilości uczniów w
Szkole Podstawowej w Janowszczyźnie?
Dotacja dla Szkoły Podstawowej w Janowszczyźnie przekazywana jest zgodnie ze złożonym
wnioskiem Przez Stowarzyszenie EDUKA TOR oraz w wysokości zgodnej z uchwałą Rady
Miejskiej.
2) Dlaczego nie zwiększono odpowiednio dotacji dla dzieci niepełnosprawne oraz objęte
wczesnym wspomaganiem rozwoju?
Subwencję oświatową gmina Sokółka na 2013 rok otrzymuje na podstawie SIO na stan 30
IXlI0X rok szkolny 2012/2013. W załączniku Nr l metryczki subwencji oświatowej na 2013
rok przysłanej z MEN 3 kwietnia 2013 roku w Szkole Podstawowej w Janowszczyźnie nie są



występują uczniowie niepełnosprawni oraz uczniowie objęci wczesnym wspomaganiem
rozwoju.
3) Dlaczego dzieci ze Szkoły Podstawowej w Janowszczyźnie tak jak dzieci z innych szkół
publicznych i niepublicznych nie maja bezpłatnego dowozu na basen, pomimo objęcia dzieci
programem bezpłatnej nauki pływania.
5) Dlaczego dzieci z obwodu Szkoły Podstawowej w Janowszczyźnie nie mają
zagwarantowanego przez gminę Sokółka dowozu do szkoły.
Organizacja dowozu uczniów do szkoły jak i na zajęcia dodatkowe - nauka pływania na
basenie, jest obowiązkiem organu prowadzącego szkołę. Gmina nie jest organem
prowadzącym dla Szkoły Podstawowej w Janowszczyźnie -organem prowadzącym dla tej
szkoły jest Stowarzyszenie.
4) Dlaczego Szkoła Podstawowa w Janowszczyźnie wzorem innych szkół nie może
kontynuować zajęć co było założeniem projektu, bo Burmistrz każe jej zwracać laptop oraz
drukarkę·
Środki zewnętrzne - unijne, które pozyskała gmina Sokółka musiały być wydane zgodnie z
wnioskiem, czyli na szkoły gminne. Środki trwałe jak i inne środki trwałe w użytkowaniu są
zgodnie z projektem własnością gminy, wpisane na stan Urzędu Miejskiego. Są one
przypisane osobie odpowiedzialnej za realizację tego projektu. Szkoła Podstawowa w
Janowszczyźnie otrzymała komputer i drukarkę protokołem użyczenia na okres realizacji tego
projektu czyli do 30 czerwca 2013 roku. Trwałość projektu wymaga oby środki zakupione w
ramach tego projektu były własnością wnioskodawcy - gminy.
6) Dlaczego Burmistrz Sokółki nie udziela pisemnej odpowiedzi na wioski Dyrektora Szkoły
Podstawowej w Janowszczyźnie.
Na wszystkie pisma są udzielane odpowiedzi. Z treści pytania nie wynika, na jakie pisma nie
została udzielona odpowiedź.
Odnośnie pytań radnego Sawickiego w spr. PSZOK odpowiedź była udzielana wielokrotnie

na piśmie. Odnośnie uchwały w sprawie stypendiów projekt takiej uchwały zostanie
przygotowany na następną sesję.
Odnośnie pytania radnego Grynczela w sprawie nauczania języka rosyjskiego w ZSO Z-ca
Burmistrza Krzysztof Szczebiot odpowiedział, że w arkuszu dokonano zmiany wprowadzono
zajęcia dodatkowe dla dzieci chętnych. To Dyrektor decyduje który jest językiem
obowiązkowym.
Burmistrz S.Małachwiej na pytania z dzisiejszej sesji wyjaśnił:
- odnośnie zapytanie radnego Czaplejewicza to Starostwo wystosowało takie pismo z prośba
o pomoc w uzyskaniu takiej informacji. Pismo zostało przesłane do ZZO Euro Sokółka i
czekamy na odpowiedź. Starostwo Powiatowe nie przez gminę powinno te sprawy załatwiać
ale bezpośrednio od spółki.
- odnośnie zapytania radnej Wysockiej odpowiedział, że Pani proponowała pozostawić stawki
podatku z ubiegłego roku a pyta Pani o oświetlenie świąteczne na ulicach. Co roku
uzupełniamy te oświetlenie i montujemy na nowych odcinkach. Odnośnie naprawy chodnika
na Grodzieńskiej zwrócimy się do GDDKiA na piśmie.
- odnośnie zapytania radnej Wysockiej w sprawie dokumentacji ul.Broniewskiego do końca
roku zostanie wykonana.
-odnośnie zapytania radnego Kazimierowicza umowa obowiązuje do końca roku. Jest wiele
zastrzeżeń, które zgłaszamy i są poprawiane.
-odnośnie zapytania radnego Wierzbickiego wyjaśnił, że otrzymujemy takie sygnały i należy
kolejny raz to uporządkować.
- odnośnie zapytania radnego Saciłowskiego wyjaśnił, ze nie było odbioru drogi ul.Kolejowej.



Radny J.Saciłowski zwrócił uwagę że należy postawić zakaz postoju dla TIRów oraz
poprawić wjazdy na teren garaży spółdzielni i albo wylać kawałek asfaltu lub pozostawić ten
bruk który tam był.
Radny S.Pałusewicz zwrócił również uwagę, że wjazdy na posesję są dosyć nisko osadzone
krawężniki przez które się przelewa woda podczas opadów.
- odnośnie zapytania radnego Borowskiego wyjaśnił, że było spotkanie w Urzędzie
Marszałkowskim ze względu na spójność dokumentów wojewódzkich w tym wojewódzki
plan przestrzenny. Plan wojewódzki zakłada turystyczno - rekreacyjny i to należy zmienić w
pierwszej kolejności.
- odnośnie zapytania radnej Bieniusiewicz wyjaśnił, że będzie zwracać się z taką prośba do
PKP o zmianę tych godzin przejazdu pociągów bo w większości to dotyczy PKP Cargo.
Radny WJanuszkiewicz dodał, że zgodnie z prawem przejazd może być zamknięty nawet
przez 10 minut.
- odnośnie zapytania radnej Jakimik wyjaśnił, że dzisiaj są czujniki atmosferyczne i należało
by przesunąć te godziny. Najgorszym momentem jest przejście ze zmroku do pełnej
ciemności wiec należało by głównie przesunąć godzinę załączania się oświetlenia. Odnośnie
budynku po byłej Policji w sprawozdaniu była informacja w tej sprawie. Pani Dyrektor IPN
jest gotowa na spotkanie z radnymi.
- odnośnie zapytania radnej Jakimik w sprawie budynku po przychodni i informacji
turystycznej sprawdzimy jakie są realne możliwości wykorzystania środków z zewnątrz dla
tego budynku.
- odnośnie zapytania radnego Sawickiego wyjaśnił, że odpowiedź został udzielona dla Pana
K l. Odnośnie śmieci pomiędzy cmentarzami, wyjaśnił, że były rozmowy z
KS.Proboszczem w tej sprawie. Główny problem jest taki że to są śmieci budowlane
przywożone przez ludzi z zewnątrz. Ułatwiło by pilnowanie tego terenu założenie
monitoringu w tym miejscu. Odnośnie odbioru śmieci od mieszkańców wyjaśnił, że należy
przeczytać uchwałę w której wyraźnie jest mowa o tym, co można a czego nie można
wrzucać do odpadów zmieszanych. W perspektywie czasu będziemy się nad tym zastanawiać
jak to udoskonalić. W skali kraju Sokółka pozytywnie się wyróżnia i realizuje tą ustawę. Czas
pokaże czy wysokość tych stawkę wystarcza aby zgodnie z tą uchwałą to realizować.
- odnośnie zapytania radnego Sawickiego w sprawi zakupu sprzętu do ZSl, wyjaśnił, że w
każdej szkole jest dyrekcja i określa swoje potrzeby co w danym momencie jest pilniejszego i
co jest potrzebne.
Radny S.Sawicki zwrócił uwagę że Pani Dyrektor pomija pewne sprawy. Być może to ja błąd
popełniłem i mogłem zgłosić wniosek żeby jednak zostało to w SP Nr 1 na remont
ogrodzenia.
Z-ca Burmistrza K.Szczebiot wyjaśnił, że to Dyrektor decyduje na co wydaje środki. Pozycja
dotyczyła wyposażenia nowo wybudowanej sali przy ZSl w Sokółce. Istniała pilna potrzeba
wykonania nagłośnienia.
Burmistrz S.Małachwiej odnośnie terminu realizacji i zakończenia Przedszkola Nr 5 i kina to
na dzień dzisiejszy nie mamy pism od wykonawców o zagrożeniu terminu.
- odnośnie pytania radnego Rybińskiego w sprawie monitoringu wyjaśnił, że monitornig już
funkcjonuje obsługuje to Straż Miejska.
- odnośnie pytania radnego w sprawie placu zabaw to został on zamknięty z przyczyn
formalnych. Ponownie zostanie zamontowany on w przyszłym roku.
Radny P.Kułakowski odniósł się do wypowiedzi burmistrza że firma MPO pierwsza zaczęła
czytać uchwałę. Wina leży po stronie urzędu. Pół roku przed wejściem ustawy poruszałem
temat zmiany zapisów regulaminu czystości i porządku. Wtedy uzyskałem odpowiedź żeby
nic nie zmieniać bo to wyjdzie w praniu. Regulamin został po staremu firma MPO to



wykorzystuje i to my skazaliśmy na to mieszkańców. Nie stoi nic na przeszkodzie żebyśmy
wrócili do regulaminu i tam posprzątali.
Radny S.Sawicki zwrócił uwagę że gmina nic nie robi żeby wyegzekwować od firmy
prawidłowe wywożenie śmieci. Na jakiej podstawie Pan wie ile śmieci wywiozła firma.
Podobnie uruchomienie PSZOKu, mieszkańcy nie wiedza o tym że mogą wywieść za darmo
opony, wielkogabarytowe odpady właśnie do PSZOKu. Firma MPO nie udzieliła
mieszkańcom takiej informacji. Jaki jest sens funkcjonowania selektywnej zbiórki odpadów
gdzie oni popiół wywarza razem z innymi odpadami. Można by było nadwyżkę która zostanie
z opłaty za śmieci przeznaczyć na zakup systemu do z czytywania wywozu odpadów.
Zakupić czytnik i naklejki na każdy kosz. Mielibyśmy zestawienie kiedy i ile koszy zostało
wywiezionych z każdego gospodarstwa. Wiele pytań się zrodziło. Ale ja nie widzę żeby ta
ustawa działała dobrze.
Radny J.Saciłowski dodał, że Spółdzielnia Mieszkaniowa sama przygotowała takie ulotki
jeszcze przed wejściem tej ustawy. Ale ludzie są ludźmi i nadal jest to samo, śmieci są w nocy
przywożone. Sami musimy nauczyć się pewnej kultury, bo inaczej każdy do każdego będzie
miał pretensje.
Radny S.Sawicki zwrócił również uwagę aby przypomnieć firmie MPO że mają
zorganizować tzw. wystawkę odpadów wielkogabarytowych. Obowiązek wynikający z
uchwały jest że ma to się odbywać 2 razy w roku.

Ad.14
Wnioski, pytania, oświadczenia, komunikaty i apele radnych.
Przewodniczący Rady odczytał informację Przewodniczącego Rady o złożonych
oświadczeniach majątkowych przez radnych Rady Miejskiej w Sokółce

Protokółowała
Joanna Korzeniewska

Przewodniczył
Robert Rybiński


